
INGEZONDEN BRIEF: UNIVERSITEITSRAAD UNIVERSITEIT MAASTRICHT 

 

De huidige discussie rondom internationalisatie en de kamer-motie m.b.t. het verminderen van de 

instroom van internationale studenten, is de universiteitsraad van Universiteit Maastricht (UM) niet 

ontgaan. Middels deze ingezonden brief, namens de (UM) gemeenschap van studenten en staf, wil zij 

haar grote zorg uiten met de “one-size fits all” oplossingsrichting die nu gevolgd dreigt te worden. 

De universiteitsraad is van mening dat een dergelijke oplossing zeer nadelig is voor een grensregio, 

met een sterk vergrijzende populatie zoals de provincie Limburg. Een provincie die van oudsher tevens 

gekenmerkt wordt door haar internationale karakter.  

Samen met de andere hoger onderwijsinstellingen speelt Universiteit Maastricht een belangrijke rol 

in het innoveren en helpen ontwikkelen van de provincie. De instroom van studenten, zowel nationaal 

als internationaal is hierbij onontbeerlijk. Ook de instroom van internationale studenten in Limburg, 

heeft een aanzienlijk en stimulerend effect op de lokale economie. Allereerst vormen afgestudeerden 

een potentiële oplossing voor bestaande tekorten op de arbeidsmarkt. Daarnaast biedt het tevens de 

mogelijkheid om start-ups, bedrijven en andere organisaties aan te trekken, dankzij het brede en 

diverse aanbod van gekwalificeerd personeel dat door deze onderwijsinstellingen wordt afgeleverd. 

De universiteitsraad wil tevens het verband benadrukken dat bestaat tussen het aantal internationale 

studenten en de internationaliteit van het wetenschappelijk personeel werkzaam binnen de 

universiteit. Het is van groot belang dat wetenschappelijk talent en onderzoeksprojecten voor de regio 

behouden blijven. Projecten zoals de Brightlands campussen, en de Einstein Telescope zijn alleen 

mogelijk dankzij het concurrentievermogen en de academische competentie die UM in de schaal legt. 

Indien de UM deze toegevoegde waarde niet meer kan bieden, is de kans zeer groot dat het steeds 

moeilijker wordt om in aanmerking te komen om grootschalige onderzoeksprojecten op te zetten, te 

organiseren, of af te ronden. Dit heeft niet alleen een uitwerking op de regio, maar ook op de positie 

van Nederland als kennisland. 

De raad wil nogmaals het feit benadrukken dat Limburg een grensstreek is, met een zeer unieke plek 

binnen Nederland. Naast studenten, pendelen werknemers uit bijna alle beroepsgroepen dagelijks 

vanuit België en Duitsland naar Limburg. Ook hierin uit zich het diep verweven internationale karakter 

van de regio.  

Het past dan ook dat de UM dit uitdraagt in zowel haar studenten-, als stafpopulatie. Maar ook in haar 

onderwijsaanbod. Als UM-gemeenschap geloven wij dat deze internationale samenstelling niet alleen 

van toegevoegde waarde is voor de regio, maar ook voor de verdere kennisontwikkeling in Nederland 

en daarbuiten.  

De raad is van mening dat het bevorderen van een internationale studenten- en 

arbeidskrachtengemeenschap de oplossing is, en niet het probleem. 

We roepen de minister dan ook op om rekening te houden met het het verschil in signatuur van elke 

universiteit, de regio en domeinen waarin een universiteit handelt en die zij vertegenwoordigt, en 

dringen sterk aan op maatwerk. 

 


